

SULIT

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KETIGA BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : PUAN RUBIAH BINTI HAJI WANG
[KOTA SAMARAHAN – BN]**

TARIKH : 11 MAC 2014 (SELASA)

SOALAN (NO. 67)

Minta **MENTERI BELIA DAN SUKAN** menyatakan :-

- a) apakah kejayaan dan sumbangan yang dicapai oleh International Youth Centre (IYC) dalam membantu meningkatkan pencapaian belia-belia di Malaysia; dan
- b) inisiatif Kementerian dalam menghasilkan atlet berwibawa yang semakin tenggelam pada masa kini.

SULIT

JAWAPAN (a)

Yang di-Pertua

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, International Youth Centre (IYC) merupakan sebuah agensi Kementerian Belia dan Sukan (KBS) berperanan sebagai sebuah institusi pembangunan keilmuan dalam bidang kerja belia. IYC dilahirkan oleh KBS sebagai sebuah institusi '*extension arm*' (dengan izin) atau penyalur kesinambungan kepada program dan aktiviti KBS. IYC merancang dan melaksanakan program-program keilmuan khususnya dalam bidang kepimpinan belia dan kesukarelaan di peringkat antarabangsa.
2. Sebagai sebuah institusi pembangunan belia, IYC dengan sokongan KBS dan dengan kerjasama Universiti Putra Malaysia (UPM) serta badan-badan NGO belia antarabangsa seperti World Assembly of Youth (WAY), Asian Youth Council (AYC), Committee for ASEAN Youth Cooperation (CAYC) dan Majlis Belia Malaysia (MBM) sendiri melaksanakan program-program belia antarabangsa yang disertai oleh belia-belie negara ini dan juga pemimpin-pemimpin belia dari seluruh pelosok rantau Asia.
3. Program-program yang dianjurkan berbentuk seminar dan bengkel dengan tajuk-tajuk utama berhubung pembangunan dan cabaran belia pada masa kini dan masa hadapan.
4. Dengan program-program yang dianjurkan itu, ianya merupakan satu platform kepada golongan belia khususnya pemimpin-

pemimpin belia negara ini dapat berkongsi ilmu, pengalaman dan pendapat dengan pemimpin-pemimpin belia dari luar negara. Program-program tersebut juga sebagai mempersiapkan belia Malaysia dengan ilmu dan kepakaran dalam kerja-kerja belia sebelum dipilih oleh pihak KBS sendiri atau pihak-pihak NGO belia untuk menyertai program-program pembangunan belia di luar negara, di samping mereka dapat menimba kemahiran dan kepakaran sendiri.

5. IYC juga menganjurkan program belia tempatan khususnya program keilmuan secara bersama dengan rakan kongsi yang dikenalpasti dari semasa ke semasa. Di antaranya adalah program berbentuk bicara eksekutif, program kepimpinan dan kesukarelaan dengan melibatkan pembentang-pembentang di kalangan para akademik dan tokoh-tokoh negara. Bagi tahun 2010 sehingga tahun 2013, sebanyak 12 siri program bicara eksekutif (*Executive Talk*) telah dijalankan dengan menyentuh pelbagai topik bersempena dengan perayaan hari-hari tertentu di peringkat dunia seperti Hari Sukarelawan Sedunia, Hari Alam Sekitar Sedunia, Hari Kesihatan Sedunia dan Hari Wanita Sedunia. Penganjuran program-program seumpama ini adalah bagi menggalakkan golongan muda negara ini menghayati perayaan-perayaan yang diiktiraf di peringkat antarabangsa di samping menggalakkan penglibatan mereka dalam merayakan hari-hari tersebut.
6. Di samping itu, IYC turut menganjurkan aktiviti untuk golongan remaja melalui Program Anugerah Remaja Perdana Rakan Muda (ARPRM) yang diilhamkan oleh KBS sendiri. Seramai 658 orang peserta program ini telah dilatih dan dibimbing oleh IYC sejak

SULIT

penubuhan IYC sebagai sebuah Badan Operasi bertauliah pada tahun 2000, melalui aktiviti kemasyarakatan, kemahiran dan rekreasi fizikal. Sehingga tahun 2012, IYC telah berjaya melahirkan 6 orang peserta sehingga ke peringkat pengiktirafan tertinggi iaitu Emas.

JAWAPAN (b)

Yang di-Pertua,

1. Pihak Kementerian Belia dan Sukan melalui agensinya Majlis Sukan Negara Malaysia (MSN) telah menganjurkan Unit Jati Diri dan Bina Insan mulai tahun 2007 untuk memastikan aspek kekuatan emosi, jati diri dan spiritual diberi penekanan. Kementerian sentiasa peka dengan keperluan-keperluan kerohanian dan jati diri di kalangan atlet untuk menjamin kejayaan di samping persediaan fizikal, teknikal, taktikal dan pendekatan sains sukan.
2. MSN sentiasa menganjurkan kem-kem bina semangat, jati diri, ESQ (Emotional Spiritual Quotient) untuk meningkatkan jati diri, kecerdasan emosi dan spiritual serta semangat sepasukan di kalangan atlet Negara dan juga atlet pelapis. Untuk mencapai objektif ini, MSN juga turut melaksanakan aktiviti dan program yang berunsur keagamaan manakala pendekatan kemahiran psikologi yang dilaksanakan oleh Pusat Psikologi Sukan, Institut Sukan Negara (ISN). Kesemua pendekatan ini dilaksanakan dari semasa ke semasa dan diharapkan supaya dapat melahirkan atlet

SULIT

yang bukan sahaja mantap dari kecergasan rohani dan jasmani, tetapi juga akan berjaya di dunia dan akhirat.

3. Selain daripada itu, MSN juga telah menyediakan skim insentif iaitu Skim Hadiah Kemenangan Sukan (SHAKAM) kepada para atlet yang berjaya mencapai prestasi cemerlang dan mengharumkan nama negara di peringkat antarabangsa. Secara tidak langsung, insentif ini dapat memberikan motivasi luaran kepada mereka untuk lebih berjaya dan menjadi pendorong untuk mencipta kemenangan dalam apa jua pertandingan yang disertai.

Sekian, terima kasih.